Climate and Nature of Great Britain

The climate in Great Britain is generally mild and temperate due to the influence of the Gulf Stream. The south-western winds carry the warmth and moisture into Britain. The climate in Britain is usually described as cool, temperate and humid. 

British people say: "Other countries have a climate, in England we have weather." 

The weather in Britain changes very quickly. One day may be fine and the next day may be wet. The morning may be warm and the evening may be cool. Therefore it is natural for the people to use the comparison "as changeable as the weather" of a person who often changes his mood or opinion about something. The weather is the favourite topic of conversation in Britain. When two Englishmen are introduced to each other, if they can't think of any thing else to talk about, they talk about weather. When two people meet in the street they will often say something about weather as they pass, just to show their friendliness. 

Every daily paper publishes a weather forecast. Both the radio and television give the weather forecast several times each day. 

The English also say that they have three variants of weather: when it rains in the morning, when it rains in the afternoon or when in rains all day long. Sometimes it rains so heavily that they say "It's raining cats and dogs". 

Rainfall is more or less even throughout the year. In the mountains there is heavier rainfall then in the plains of the south and east. The driest period is from March to June and the wettest months are from October to January. The average range of temperature (from winter to summer) is from 15 to 23 degrees above zero. During a normal summer the temperature sometimes rises above 30 degrees in the south. Winter temperatures below 10 degrees are rare. It seldom snows heavily in winter, the frost is rare. January and February are usually the coldest months, July and August the warmest. Still the wind may bring winter cold in spring or summer days. Sometimes it brings the whirlwinds or hurricanes. Droughts are rare. 

So, we may say that the British climate has three main features: it is mild, humid and changeable. That means that it is never too hot or too cold. Winters are extremely mild. Snow may come but it melts quickly. In winter the cold is humid cold, not the dry one. 

This humid and mild climate is good for plants. The trees and flowers begin to blossom early in spring. 

In the British homes there has been no central heating up till recently. The fireplaces are often used. but the coal is not used as it's very expensive. Britain has no good coal now and imports it itself. Many schools and universities have no central heating either, and the floors there are made of stone. The British bedroom is especially cold, sometimes electric blankets or hotwater bottles are used. 

Перевод текста: Climate and Nature of Great Britain 

Климат в Великобритании вообще умерен и умеренный из-за влияния Гольфстрима. Юго-западные ветры несут теплоту и влажность в Великобританию. Климат в Великобритании обычно описывается как прохладный, умеренный и влажный. 

Британские люди говорят: "Другие страны имеют климат, в Англии, мы имеем погоду." 

Погода в Великобритании изменяется очень быстро. Один день может быть прекрасным и на следующий день может быть влажным. Утро может быть теплым, и вечер может быть прохладным. Поэтому это естественно для людей использовать сравнение "столь же изменчивый как погода" человека, который часто изменяет его настроение или мнение кое о чем. Погода - любимая тема беседы в Великобритании. Когда два англичанина представлены друг другу, если они не могут думать ни о какой вещи еще, чтобы говорить о, они говорят о погоде. Когда два человека встречаются на улице, они будут часто говорить кое-что о погоде, как они проходят, только показывать их дружелюбие. 

Каждая ежедневная газета издает прогноз погоды. И радио и телевидение дают прогноз погоды несколько раз каждый день. 

Англичане также говорят, что они имеют три варианта погоды: когда идет дождь утром, когда идет дождь днем или когда в дождях целый день. Иногда идет дождь настолько тяжело{в большой степени}, что они говорят, что "идет дождь коты и собаки". 

Ливень - более или менее даже в течение года. В горах есть более тяжелый ливень тогда в равнинах юга и востока. Самый сухой период - с марта до июня, и самые влажные месяцы - с октября до января. Средний диапазон температуры (с зимы до лета) - от 15 до 23 степеней{градусов} выше ноля. В течение нормального лета температура иногда повышается выше 30 степеней{градусов} на юге. Зимние температуры ниже 10 степеней{градусов} редки. Редко идет снег тяжело{в большой степени} зимой, мороз редок. Январь и февраль - обычно самые холодные месяцы, июль и август самое теплое. Тем не менее ветер может принести зимний холод в весенние или летние дни. Иногда это приносит вихри или ураганы. Засуха редка. 

Так, мы можем сказать, что британский климат имеет три главных особенности: это умеренно, влажно и изменчиво. Это означает, что это никогда не слишком горячо или слишком холодно. Зимы чрезвычайно умеренны. Снег может прибыть, но это тает быстро. Зимой холод - влажный холод, не сухой. 

Этот влажный и умеренный климат хорош для заводов{растений}. Деревья и цветы начинают цвести в начале весны. 

В британских домах не было никакого центрального отопления до недавно. Камины часто используются. но уголь не используется, поскольку это очень дорого. Великобритания не имеет никакого хорошего угля теперь и импортирует это непосредственно. Много школ и университетов не имеют никакого центрального отопления также, и этажи там сделаны из камня. Британская спальня особенно холодна, иногда электрические одеяла или грелки используются.

